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Anna is a writer, author of one very successful novel, who now keeps four notebooks. In
one, with a black cover, she reviews the African experience of her earlier year. In a red
one she records her political life, her disillusionment with communism. In a yellow one
she writes a novel in which the heroine reviles part of her own experience. And in the
blue one she keeps a personal diary. Finally, in love with an American writer and
threatened with insanity, Anna tries to bring the threads of all four books together in a
golden notebook.
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其实应该是三星半，看了Ulysses再回来看就觉得还是差点。

-----------------------------
不是为我写的我不看不喜欢也不是我的错，哼
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-----------------------------
是真的值得好好一读的作品。其实之前有两次开卷的尝试，但都因为当时心境混乱所以
很难读下这本把compartmentalization写在脸上的书。最近状态不错又重新开读，果然
没有失望。是目前来讲个人最喜欢的Lessing了（想起了被Jane Somers支配的恐惧）

-----------------------------
温和的文笔，触动人心，可是，不那么有趣
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